
ПРЕВОД СА ЕНГЛЕСКОГ ЈЕЗИКА 

 

Послато од Секретаријата ССВЕ дана 28.09.2009. 

 

ПРЕДМЕТ: Закон о адвокатури 

 

 

Поштовани господине Ђорђевићу, 

 

У одговору поводом Вашег захтева од 21.09.2009., а у вези Нацрта новог закона о адвокатури, 

контактирали смо неке од ССВЕ експерата који су понудили да Вам помогну у сачињавању новог 

Закона. У погледу питања осигурања од професионалне одговорности, предлажемо господина 

Хозеа де Фреитаса, Португал, који је председник Радне групе за осигурање од професионалне 
одговорности и г. Оливера Сига из Немачке, члана Радне групе који је у неколико предмета 

учествовао, везано за питања осигурања од професионалне одговорности (НАПОМЕНА: e-mailom 

из Секретаријата ССВЕ од 29.09.2009. обавештени смо да је г. Сиг спречен да преузме ове задатке, 
те да ћемо накнадно бити обавештени о имену другог експерта). Можете им се обратити за свако 

питање које имате у овој области. Поред тога, предлажемо Вам да успоставите контакт и са две 

водеће осигуравајуће компаније „MARSH“ и „AON“, са којима је ССВЕ имао сарадњу, што се 
може видети и из приложених докумената „Извештај од 18.11.2002. за Конференцију о осигурању 

од професионалне одговорности адвоката Европе“. Ова информација на коју упућујемо указује да 

је ССВЕ на тој Конференцији повезао и обезбедио учешће и адвокатских комора, удружења 

правника и осигуравајућих компанија , ради разматрања питања осигурања од професионалне 

одговорности адвоката у прекограничним активностима. Секретаријат ССВЕ даље даје линкове 

наведених осигуравајућих компанија за додатне информације и контакт. Други приложени 

документ „Конференција о осигурању адвоката од професионалне одговорности Европе“, Брисел 
18.11.2002. садржи информације појединих делегација о ситуацијама у појединим земљама кад је 

у питању осигурање од професионалне одговорности. Трећи документ „Минимални стандарди за 

адвокате Европе у погледу осигурања од професионалне одговорности“ садржи препоруке ССВЕ 

са минималним стандардима које адвокатска комора чланица и адвокати који су њени чланови, 

треба да прихвате. Мишљења смо да приложена документа могу бити користан материјал и 

одговарајући одговор на Ваша питања. Такође предлажемо да о питању осигурања од 

професионале одговорности, посетите и сајт ССВЕ.  

 

Поводом  Вашег другог питања који се односи на област лиценци за рад адвоката, ССВЕ нема 
посебне информације о овом питању. Потпредседник РЕСО Комитета г. Ритис Јокубаускас  из 

Литваније, понудио је своју помоћ поводом овог питања.  Пре свега, он би молио за извесна 

појашњења, како би се избегле све нејасноће у погледу нивоа лиценци. Ми предлажемо – 
размишљамо да успоставимо контакт са свим чланицама РЕСО Комитета и утврдимо да ли Вам 

могу помоћи поводом овог питања.  

 
Поводом питања континуиране професионалне едукације, достављамо Вам поједина документа са 

уверењем да ће Вам бити од користи и пружити важне информације. Први документ је „Модел 

ССВЕ – шема за континуирану професионалну едукацију“ представља пример за чланице ССВЕ, 

који уводи континуирану едукацију у свакој појединачној земљи, чланици ССВЕ.  Други документ 

„Препоруке ССВЕ за едукацију адвоката Европе“ изражава становиште ССВЕ да је глобална 

едукација адвоката неопходна и да она треба да буде фокусирана на три области: деонтологија и 
професионална правила, обављање адвокатске делатности и организација адвокатуре (адвокатске 

канцеларије). Трећи документ „Препоруке ССВЕ за континуирану едукацију“ садржи 

информације о препорукама које су усвојиле адвокатске коморе и удружења правника, а са циљем 
да се олакша улога тих комора у омогућавању да њихови чланови испуне циљеве континуиране 

едукације. 

 
У случају додатних питања, стојимо Вам на располагању. 

 

С поштовањем, 

 

Аниса Хаџија, ССВЕ 


